
Zápis č. 8

ze zasedání Výboru pro regionální rozvoj

Zastupitelstva Olomouckého kraje

ze dne 19. dubna 2010

Přítomni: Nepřítomni:

František Kubíček

Miloslav Číhal 

Ing. Miroslav Kapoun

Mgr. Eduard Kavala

Ing. Josef Kopečný

Ing. Jiří Krátký 

Ing. Petr Krill 

Ing. Martin Kučera

Mgr. Josef Kulíšek 

Mgr. Zdeněk Lakomý

RSDr. Josef Nekl

Ing. Jitka Palková

Ing. Marek Pazdera

Omluveni: 

Ing. Jaromír Czmero

Ing. Pavel Martínek 

Ing. Miroslav Študent 

Ing. Marek Podlaha 

Ing. Jaromír Řezáč 

Pavel Stejskal 

Josef Švec 

PhDr. Jan Závěšický

Hosté:

Mgr. Dominika Doláková

Ing. Petr Manek

Ing. Anna Bartošová

Ing. Marta Novotná  

Garant za Radu Olomouckého kraje:

Ing. Pavel Horák
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Program:

1. Úvod, kontrola usnesení 

2. Aktuální informace z ROK, ZOK

3. Regionální produkty – Haná, Jeseníky

4. Regionální inovační strategie

5. Různé

Zápis:

1. Zahájení, kontrola usnesení

Předseda  Výboru  František  Kubíček  přivítal  přítomné  členy  a  přednesl  program
zasedání. Vyzval přítomné členy k doplnění navrženého programu. Žádný návrh na
doplnění programu nebyl uplatněn a program byl jednomyslně schválen. Poté předal
slovo tajemnici  Výboru Ing.  Michaele Pruknerové,  která přednesla členům Výboru
program  zasedání,  v němž  jsou  nejdůležitějšími  body  prezentace  Regionálního
produktu Haná, který je již realizován a Regionálního produktu Jeseníky,  který se
právě připravuje a informace o chystané Regionální inovační strategii. 

2. Aktuální informace z ROK, ZOK

Ing. Michaela Pruknerová informovala přítomné o oblastech, které byly projednány na
schůzích Rady Olomouckého kraje (ROK) od posledního zasedání.

Schůze ROK 18. 2. 2010
Problematika EPC – členové ROK byli seznámeni s vyhodnocením projeků EPC po
roce provozu. U dvou projektů bylo  dosaženo zaručené úspory,  u třetího projektu
byla vykázána neúspora, kterou v souladu se smlouvou uhradí společnost Siemens.
Zastoupení OK v Bruselu - dále tajemnice Výboru seznámila členy Výboru s řešením
Bruselského  zastoupení  Olomouckého  kraje.  Uvedla,  že  se  Rada  rozhodla
pokračovat v zastupování Olomouckého kraje v Bruselu formou zájmového sdružení
právnických  osob,  přičemž bude posílena  role  jednotlivých  institucí  v rámci  kraje.
Osloveny ke spolupráci byli Univerzita Palackého, Moravská vysoká škola a Vysoká
škola logistiky, Krajská hospodářská komora, Unie nestátních neziskových organizací
a okresní města. K informaci o budoucnosti  fungování Bruselského zastoupení se
připojil náměstek Ing. Pavel Horák a uvedl, že pro komunikaci s Bruselem již byl přijat
nový pracovník,  MSc. BA. Radovan Dluhý-Smith,  který prioritně řeší  problematiku
materiálně-technického zázemí Zastoupení Olomouckého kraje v Bruselu. 

Schůze ROK 29. 3. 2010 
Tajemnice informovala o projednaném záměru OK zajistit centrální nákup energií –
plynu a elektřiny – pro všechny příspěvkové organizace kraje. Dále informovala o
přípravě nového projektu Podpora rozvoje kraje 2010 – 2012, který se bude ucházet
o podporu z Regionálního operačního programu Střední Morava a hlavním cílem je
podpora absorbční kapacity příjemců podpory z ROP Střední Morava. 

Schůze ROK 8. 4. 2010
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Tajemnice informovala, že na ROK dne 8. 4. 2010 byl projednán návrh na rozdělení
příspěcků v rámci Programu obnovy venkova (POV) 2010 v celkové výši 40,5 mil.Kč.
Návrh  bude  předložen  Zastupitelstvu  Olomouckého  kraje  ke  schválení.  Dále  Ing.
Pavel Horák připomněl, že částka určená pro POV 2010 byla oproti loňsku snížena o
deset procent, což není o mnoho, protože propad v daňových příjmech byl mnohem
vyšší.  Dále  Ing.  Pavel  Horák  spolu  s tajemnicí  Ing.  Pruknerovou  seznámili  členy
Výboru  s ohlasy  na  Protikrizová  opatření  Olomouckého  kraje.  Tato  opatření
zaznamenala mimořádný úspěch zejména v oblasti Programu na zateplení a výměnu
otvorových výplní,  kdy se za necelý rok podařilo vyčerpat  přes 6 milionů korun a
uspokojeno  bylo  270  žadatelů.  Přepočteno  na  bytovou  jednotku  je  počet
uspokojených  žadatelů  ještě  mnohem  vyšší.  Ing.  Pruknerová  dále  informovala
přítomné  o  dalších  protikrizových  opatřeních,  jako  jsou  příspěvky  na  rekvalifikaci
zaměstnanců. Zde bylo zatím uspokojeno 11 žádostí a vyčerpáno 300 tisíc korun.
K problematice  vznesl  dotaz  pan  Miloslav  Číhal,  kterého  zajímalo,  zda  je  možný
souběh  Protikrizových  opatření  Olomouckého  kraje  s ministerským  programem
Zelená úsporám.  Odpověděl  Ing.  Pavel  Horák,  že  pokud  se  v  „Zelené  úsporám“
poslední dobou nezměnily podmínky, není tato možnost ze strany Ministerstva pro
životní prostředí možná, neboť Program Zelená úsporám neumožňuje souběh dotací
z veřejných zdrojů. 

3. Regionální produkty – Haná, Jeseníky

Dále  přednesla  svou  prezentaci  o  Regionálním  značení  Jeseníky  Ing.  Anna
Bartošová,  manažerka  MAS  Horní  Pomoraví.  Uvedla  v ní  potřebnost  posílení
povědomí o regionálních produktech mj. také v odvětví služeb, což je pro Jesenicko,
které je orientované na cestovní ruch a lázeňství, nejvhodnější oblast. Dotaz vznesl
Ing. Miroslav Kapoun, kterého zajímalo, z jakých prostředků je program Regionální
produkty Jeseník financován. Ing. Bartošová odpověděla, že částečně z veřejných
prostředků, částečně z programu Leader a částečně z vlastních prostředků sdružení.
Mgr.  Eduard  Kavala  uvedl  jako  vhodný  příklad  podpory  regionálních  výrobců
prodejny  Coop,  které  jsou  nedílnou  součástí  všech  menších  obcí.  Za  podnět
poděkoval  náměstek  Ing.  Horák  a připomněl,  že  hlavním  smyslem  příspěvku
Regionálnímu  značení  je  podpora  drobných  živnostníků,  jimž  by  mohlo  držení
prestižního  certifikátu  zajistit  vyšší  obrat.  K problematice  se  vyjádřil  i  PhDr.  Jan
Závěšický a myšlenku Reginálního značení pro Jeseníky jednoznačně podpořil s tím,
že by mohlo jít o významnou pomoc při rozvoji cestovního ruchu v oblasti Jesenicka.
Ing. Pruknerovou zajímala budoucí podoba značky pro regionální produkt Jeseníky.
Ta ještě není podle Ing. Bartošové rozhodnuta, ale uvažuje se o stylizované podobě
televizní věže na Pradědu.  

O zkušenostech se zaváděním regionálního značení Haná pohovořila Mgr. Dominika
Doláková. Uvedla, že regionálním výrobcům značka jednoznačně pomohla a zvýšila
zájem o jejich produkty. O registraci se přihlásilo dalších pět výrobců. Značení budou
moci používat na základě rozhodnutí certifikační komise, která zasedne podruhé  již
na  přelomu  května  a  června  tohoto  roku.  Ing.  Pruknerová  projevila  zájem  o
zkušenosti stávajících držitelů regionální značky Haná. Uvedla, že by bylo zajímavé
po dalším roce fungování  zjistit,  jaký mělo držení  Regionální  značky pro výrobce
efekt. Ing. Jitku Palkovou zajímalo, které instituce jsou členy certifikační komise. Ing.
Doláková odpověděla, že kromě zástupce občanského sdružení AKTIV+, zástupce
Olomouckého  kraje  a  člena  Asociace  Regionálního  značení  z Prahy,  jsou  v
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certifikační komisi zastoupeny zemědělské agentury, výrobci a manažer MAS. Ing.
Pruknerová poděkovala za informace a přednesla návrh na usnesení k tomuto bodu
programu.  

4. Regionální inovační strategie

Další  bod  jednání  představila  tajemnice  Výboru,  Ing.  Michaela  Pruknerová.
V prezentaci na toto téma například zmínila, že pro rozvoj regionu je zásadní účelné
propojení  vědy  a  výzkumu  s podnikatelskou  sférou  a  úspěšná  aplikace  v  praxi.
K problematice se vyjádřil Ing. Jiří Krátký a upozornil na vylidňování oblastí Jesenicka
z důvodů vysoké nezaměstnanosti.  Uvedl, že by uvítal  konkrétní inovační náměty,
které by tento trend dokázaly zvrátit. Ing. Pruknerová vysvětlila, že Inovační strategie
je  jen  jednou  z mnoha  oblastí  vedoucích  k rozvoji  regionů  a  nevyřeší  například
otázku bydlení na Jesenicku. Konkrétní možnosti řešení budou obsaženy v návrzích
opatření pro zvýšení konkurenceschopnosti regionu. 

Různé

Úvodem tohoto  bodu  programu  zmínil  Mgr.  Eduard  Kavala  problematiku  veřejně
prospěšných prací. Upozornil, že nechápe, proč se program, který se v obcích více
než osvědčil, ruší. Tajemnice Výboru připomenula, že se tento bod řešil už na šestém
zasedání  Výboru.  Seznámila  členy  Výboru  s  informacemi  ministerstva  práce
a sociálních  věcí,  které  uvádí,  že  program  letos  končí  a  právě  se  definují  nové
podmínky jeho fungování. Prostřednictvím hejtmana Olomouckého kraje Ing. Martina
Tesaříka  se  Olomoucký kraj  snaží  na  jednáních  Asociace krajů  ČR upravit  nové
podmínky tak,  aby bylo  možné zaměstnávat  lidi  na veřejně prospěšné práce bez
omezení. Ing. Jiří Krátký dále upozornil na program Zelená úsporám, jeho přínos pro
stavebnictví  v regionu  a  význam  zateplení  pro  úspory  ve  výdajích  na  energie.
K problematice se vyjádřil  i  pan Číhal.  Znovu upozornil  na to,  že by byl  potřebný
souběh  „Zelené  úsporám“  s krajskými  protikrizovými  opatřeními.  Jen  tak  by  bylo
možno  účinně  bojovat  proti  krizi,  pomoci  rozhýbat  činnost  stavebních  firem
a dosáhnout  významných  energetických  úspor.  Dále  pan  Číhal  upozornil  na
problematiku obtížné dopravní  dostupnosti  Jesenicka. Ing. Pruknerová připomněla
požadavek  z minulých  zasedání  Výboru  na  seznámení  s generelem  dopravy
Olomouckého  kraje.  Touto  problematikou  se  zabývá  Komise  pro  rozvoj  dopravy.
V současnost  se dopracovává aktualizovaná verze,  která případně bude moci  být
Výboru pro regionální rozvoj představena.  Předseda Výboru poděkoval za podněty
a navrhl další termín pro zasedání VRR. 

Další termín zasedání VRR je plánován na pondělí dne 7. 6. 2010 ve 13.00 hodin.

Předseda Výboru poděkoval všem přítomným za účast a ukončil zasedání. 

V Olomouci dne 20. 4. 2010

……………………………….
František Kubíček
předseda výboru

Příloha: Prezenční listina
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